



Canadian Anesthesiologists' Society

CVT Section Newsletter

Bulletin de la section CVT

Summer/été 2016

Message from the Chair

(version française ci-dessous)

It is a great pleasure to represent the members of the CVT Section of the Canadian Anesthesiologists' Society. The CVT Section is the largest and one of the oldest sections of the CAS, and it should continue to be one of the most dynamic and engaged.

I would like to start by acknowledging the great work done by past chairs of the section, and to thank my immediate predecessor, Dr. Blaine Kent.

These are times of change. Anesthesia is changing, our patients are changing and our health care system is changing. Cardiac anesthesia is now recognized as an area of focused competence by the Royal College of Physicians and Surgeons of Canada. Change brings challenges but also opportunity. The CVT Section must seize this opportunity to evolve in order to better meet the needs of its members.

More open, more visible, more engaged.

As incoming president, I would like to see change on several fronts. First, many of us are leaders in cardiovascular/thoracic anesthesia and we have an opportunity to influence how it is practiced in Canada, through better communication, within and outside of the CVT section. We are also in a privileged position, as a section, to influence how CVT anesthesia is taught to our trainees across the country, through our interactions with the fellowship program directors committee.

Second, we need to communicate better with each other. I am keen to see this newsletter revived after a hiatus of several years. We must also make better use of social media to facilitate exchanges of ideas between members. The Section's Executive is exploring several options in this regard, and we welcome suggestions to create new interfaces and improve exchanges between members.

I also hope that our members will continue to submit interesting cardiovascular research to our national journal, the Canadian Journal of Anesthesia, and continue to attend the section's events at the annual meeting of the CAS.

CVT Section Executive

Chair

A. Stephane Lambert, Ottawa

Vice-chair

Surita Sidhu, Edmonton,

Secretary-Treasurer

Ronit Lavi, London,

Past Chair

Blaine Kent, Halifax

Perioperative Echo

Robert Chen, Ottawa

Member at Large

Masaru Yukawa, Edmonton

But we cannot draw a map for change if we don't know where the members want us to go. To that end, the section plans to circulate an on-line survey by email in the near future. Please take the time to fill it out, and let us know what you want from your CVT section. Do not hesitate to make use of the "comments" boxes, with as many suggestions as you like. This is *your* CVT section and your society, so please stay engaged.

In closing, let me reemphasize the CVT Section Executive's commitment to continuous renewal and improvement of the section, for the benefit of its members. I look forward to many interactions with members in the coming year.

A. Stéphane Lambert, MD, MBA, FRCPC

Message du président

C'est un grand plaisir pour moi de représenter les membres de la section cardiovasculaire-thoracique de la Société canadienne des anesthésiologistes. La section CVT est la plus nombreuse et une des plus anciennes de la SCA, et elle doit continuer à en être la plus dynamique.

Permettez-moi en commençant de souligner le travail important de mes prédécesseurs, et de remercier le président sortant, Dr. Blaine Kent.

Nous vivons des temps de changement. La profession change, nos patients changent, et le système de santé dans lequel nous travaillons change aussi. L'anesthésie cardiaque est maintenant reconnue comme un champ de compétence particulier par le Collège royal des médecins et chirurgiens du Canada. Avec tous ces changements viennent des défis, mais aussi des opportunités, que la section CVT se doit de saisir, afin d'évoluer, et de mieux servir ses membres.

Plus ouverte, plus visible, plus engagée

Nos membres sont experts dans le domaine cardiovasculaire-thoracique. À titre de président, j'aimerais voir notre section influencer davantage la pratique de l'anesthésie CVT à travers tout le pays, par une attitude plus engagée et une meilleure communication à l'intérieur et en dehors de notre section. De plus, par nos interactions avec les différents directeurs de programmes de *fellowship*, nous sommes aussi bien placés pour influencer la façon dont l'anesthésie CVT est enseignée à nos jeunes.

Deuxièmement, il faut communiquer de façon plus efficace entre nous. Le retour de ce bulletin d'information aux membres est un premier pas en ce sens, mais nous devons aussi mieux profiter des réseaux sociaux pour faciliter les échanges d'idées entre nos membres. Le comité exécutif étudie présentement plusieurs options, et nous demeurons ouverts à toute suggestion de la part des membres.

J'espère que les membres de la section CVT continueront aussi à contribuer de façon active au Journal canadien d'anesthésie, et à prendre part aux activités de la section CVT lors des meetings annuels de la SCA.

Toutefois, les meilleures intentions du monde ne nous serviront à rien, si nous n'allons pas dans la direction voulue par les membres. C'est pourquoi nous ferons circuler sous peu un sondage internet, afin de recueillir vos opinions sur le futur de la section CVT. Prenez le temps d'y répondre et d'indiquer les changements que vous aimeriez voir. C'est *votre* section CVT et votre société, prenez-y part activement.

Je tiens en terminant à réitérer l'engagement du comité exécutif à travailler au renouveau et à une amélioration continue de la section CVT. Au plaisir de travailler ensemble!

A. Stéphane Lambert, MD, MBA, FRCPC